
Seminarium Radia Radom

SOLIDARNOŚĆ" ZIEMIA RADOMSKA

wyborcze WZD
p WalncZcbranic Delegatów NSZZ „Solidarność” 
ł(i ln°10nu Z‘cm*a Radomska odbędzie się 16 czerwca 
J w hali Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji

* Radomiu przy ul. Narutowicza. Zjazd rozpocznic 
y S|? Mszą św. o godz. 8.00 w Katedrze Radomskiej, 
t’ Mlek obrad nastąpi o godz. 9.30.

p"1' Mszą św. o godz. 8.00 w Katedrze Radomskiej.
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Kałków 20-21 czerwca ‘98

Pielgrzymka 
do Sanktuarium 

Matki Bożej Bolesnej 
Królowej Polski Pani 
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Świętokrzyskiej
j | czerwca /sobota-nicdzicla/

I$ 0 - zbiórka przy Zarządzie Regionu

jf ■ Pclagów, złożenie kwiatów pod tablicąpoświęco- 
Ms. Romanowi Kotlarzowi
i ,0 - przyjazd do Kalkowa
1^ * Różaniec

. św - no Brona Krzyżoway u - Msza św. - po Mszy Droga Krzyżowa 
ś' ■ Apel

- Pasterka
.„'czuwanie do godz. 5.00

- Msza św.
|.- wyjazd z Kałkowa

- złożenie kwiatów pod Pomnikiem Czerwca’76

I
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j 'Zapisy do 15 czerwca /włącznie/ prowadzi p.Mał- 
?ata Godzińska - sekretariat ZR.

^płatność: 6,00 zł od osoby - koszt przejazdu auto- 
A Hość osób korzystających z transportu organizo- 

^^rzczZarządRegioni^^graniczomL

Rolne aspekty integracji Polski 
z Unią Europejską

Trwa okres przystosowawczy Polski do wstąpie
nia w struktury Unii Europejskiej. Aktualnie jesteśmy 
na etapie prześwietlania prawa. Ten okres ma się za
kończyć w czerwcu 1999r., potem przez 1,5 - 2 lat ma 
trwać czas negocjacji, wyjaśniania problemów. Po pół
torarocznym okresie potrzebnym dla ratyfikacji, rząd 
zakłada się, że Polska wstąpi do Unii w 20031'. - Przed 
problemami związanymi z przystosowaniem do wymo
gów Unii staje polskie rolnictwo.

„Rolne aspekty integracji Polski z Unią Europej
ską - szanse i zagrożenia” - tak zatytułowanym semina
rium, które odbyło się 3 czerw ca w Zespole Szkól Ogrod
niczych w Radomiu, Radio Radom zapoczątkowało dłu
gotrwałą kampanię informacyjną, dotyczącą problema
tyki rolnictwa w procesie integracji Polski ze struktu
rami Unii Europejskiej.

Seminarium prowadził redaktor naczelny Radia Ra
dom Sergiusz Kieruzel. Seminarium miało charakter wy
miany informacji, konfrontacji poglądów różnych środo
wisk. Zderzały się wypowiedzi znawców' problemów rol
nictwa: Dyrektora Wydziału Rolnictwa, Infrastruktury i 
Nadzoru Budowlanego Urzędu Wojewódzkiego, w osobie 
p. Marka Bielewskiego, Prezesa Radomskiej Izby Rolni
czej p. Tadeusza Piętowskiego, Dyrektora Ośrodka Do
radztwa Rolniczego - p. Henryka Skórnickiego, z odczu
ciami młodzieży - uczniów szkoły pełniącej rolę gospoda
rza, nauczycieli szkół rolniczych i ogrodniczych.

W województwie radomskim ponad jedna trzecia 
społeczeństwa mieszka na wsi i w małych miasteczkach. 
Gospodarują na nienajlepszych glebach, przeważnie czwar
tej i piątek klasy. Tylko jeden procent radomskich rolni
ków legitymuje się wyższym wykształceniem. Nasze wsie, 
podobnie jak inne w kraju, borykają się z problemem ukry
tego bezrobocia. - Regionalne rolnictwo musi być poddane 
poważnym zmianom. Drogowskazem tych zmian mają być 
modele sprawdzone w państwach Unii, zmodyfiko
wane o polskie uwarunkowania. >
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Choć Biuletyn jest w zasadzie przeznaczony 

dla członków pracowniczej „Solidarności”, to jednak 
ze względu na charakter rolniczo-przemysłowy na
szego województwa, włączy się w tę wspólną akcję infor

macyjną, tym bardziej, że wszystko wskazuje na to, iż na
stępne pokolenia podejmujące się prowadzenia gospodarstw 
w nowym stylu będą raczej pracodawcami bądź pracowni
kami mniejszych lub większych przedsiębiorstw rolniczych 
niż rolnikami.

Korzystając z tej seminaryjnej wymiany poglądów i 
dostępnych materiałów, Biuletyn będzie starał się cyklicz
nie przekazywać informacje tak, byśmy mogli świadomie 
uczestniczyć w tym niełatwym procesie,

Anna Rajchert

Krzysztof Zając, dyrektor ds. polityki regionalnej And^1 
Belina i szef Komisji Interwencji „S” Zbigniew Dziu^, 
sik. Dyrektor Polskiego Cementu, w.towarżystwieZ.$ 
basika obejrzał dwa kozienickic zakłady. Gość nadzorczą spółdzielni a organizacja związkową. - Na 
szczególne zainteresowanie produkcją słupów wirowanj^Opracowników spółdzielni, 100 jest członkami „S”. Or- 
wyrobem pierwszego z wymienionych zakładów. W^oizacji związkowej, kolejna kadencję, przewodniczy p. 

wie czerwca dyrektor Werkowski odwiedzi pozostałe'Mna Oerleta. 
kłady.

\jeni brakiem informacji pisemnej; w związku z tym 
f pozbawieniem ich możliwości wyrażenia opinii.

Wkrótce ma dojść do spotkania pomiędzy zarządem,

‘czwartek: Od kilku miesięcy trwa spór pomiędzy

*krótko z regionu*

*Piotr Wolanowski, przewodniczący „S” w MPK 
w Radomiu, uczestniczył w pierwszych dniach czerwca w 
czterodniowym seminarium w Rynii, zorganizowanym 
wspólnie przez Komisję Krajową i Fundację F. Eberta. - 
Związkowcy branż m.in. komunikacyjnej, okrętowej, ry
bołówstwa, ochrony zdrowia poznawali tajniki współpra
cy z mediami i zasady dziennikarstwa. W programi semi
narium znalazły się: wizyta w radio, dyskusja z dziennika
rzami. Zajęcia prowadził znawca tematu z niemieckiej cen
trali związkowej.

*piątek, sobota: Przez dwa dni gościliśmy na ziemi 
radomskiej kolarzy Międzynarodowego Wyścigu Solidar
ności i Towarzystwa Olimpijczyków Polskich.

*poniedzialek: Rada Regionalna AWS kontynuowa
ła prace przygotowawcze do wyborów samorządowych. - 
Do 30 czerwca, ciała polityczne wchodzące do AWS, mają 
przygotować listy kandydatów.

*poniedzialek: Dzięki staraniom Komisji Interwen
cji Zarządu Regionu, doszło do wizyty w Radomiu dyrek
tora CRH - Polski Cement p. Andrzeja Werkowskiego, 
przedstawiciela ewentualnego inwestora strategicznego dla 
pięciu zakładów naszego województwa branży ccmcnto- 
wo-budowlanęj: Prefabrykatów Betonowych Energetyki w 
Kozienicach, Przedsiębiorstwa Produkcji Prefabrykatów i 
Usług w Bogucinic, trzech zakładów radomskich Wytwór
ni Prefabrykatów Budownictwa Telekomunikacyjnego, 
Przedsiębiorstwa Elementów Budowlanych i Radomskich 
Zakładów Materiałów Ogniotrwałych. Spotkanie miało 
miejsce w Wydziale Skarbu Państwa Urzędu Wojewódz
kiego. Z p. Werkowskim spotkali się dyrektor generalny 
UW Bożena Grad, dyrektor Wydziału Skarbu Państwa

*wtorek: Senator Zdzisław Waszkiewicz spotkaU i dyrekcją Woj. Stacji Krwiodawstwa o interpretację 
z Komisją Zakładową „S w Zakładzie Wyrobów AJ typisów zawartych w rozporządzeniu ministra zdrowia, 
slowo-Ccmcntowych w Wierzbicy. Rozmowy dotycz) dotyczącym dyżurów. Związkowcy mają wątpliwości, czy 
rozwiązań prawnych, pozostających w gestii ministra pracownjków Stacji można stosować przepi-
cy i polityki socjalnej, a odnoszących się do osłon sochtakiejakdladużurówszpilaInychjktórewiążąsięzwięk. 
nych dla zagrożonych zwolnieniami pracowników. • Ihni uprawnieniami niż:np .godziny nadliczbowe rcgulo- 
blem zyskuje na ostrości ze względu na to, że dotkn' pracy _ w (cj sprawie dosz}o do spol|<a.
szkodliwym działaniem azbestu pracownicy majątru^^  ̂ dyrcktora Wydziału zdrowia uw
sci ze znalezieniem pracy, gdyż pracodawcy wolą ^^ąTomczyk_ „Solidarność” Stacji wspomagał w rozmo- 
S‘ę^tnidnian,^ QS7!’’?1 ktÓ,ryCh * przyszłości m0^" ^Z.Dziubasik. - Z pisemnym zapytaniem, dotyczącym 

- - - - • sporu, wystąpił do ministra zdrowia senator Zdzi-
'v Maszkiewicz.

'tliuprawnieniami niż np. godziny nadliczbowe regulo-

^kładowej „S” z p/o dyrektora Wydziału Zdrowia UW
1 w rozmo

stąpić objawy chorób zawodowych.

* wtorek: Doszło do kolejnego spotkania Komisji' 
kładowej „S” z Z.Dziubasikiem ws. przygotowań do r 
watyzacji „Ratransu”.

wa sporu, wystąpił do ministra zdrowia senator Zdzi- 

icz.

*środa: Budowa przeprawy mostowej na WiślF 
wysokości Lipska, to inwestycja, na 1

‘czwartek: Prywatyzacja radomskiego „Cczalu” i 
^'ttatransu - to tematy dwóch spotkań Z.Dziubasika z 
^isjami zakładowymi „S”. W przypadku prywatyzacji 
!Mu rozważane są dwie propozycje: sprzedaż, firmy zc-

. _ którą od wielu lat^ętrzncrnu inwcstorowi i przejęcie zakładu przez spółleę 
kają okoliczni mieszkańcy. O współdziałaniu dla realia ^ownicząpoprzez leasing. Za pierwszą propozycją przc- 
tego przedsięwzięcia rozmawiali: burmistrz Lipska," ■ .....................................
Solca, dyrektor Wydziału Infrastruktury Urzędu Woje"Hf J.....~ „ d.„ . ; d Z...
kiego w Lublinie, kierownik Rejonowego Urzędu w 0f •Ot właścicielem miałby stać się wrocławski „Cezal”. 
Lubelskim, przewodniczący TKK „S”’ - Wojciech Dz 
ko, przedstawiciele gmin po obydwu stronach Wis^oi.

Przedsięwzięciu patronuje senator Zdzisław 
Samorządy lokalne zgromadziły część potrzebnych ^PPitalowcj 
szy; konieczne jest jednak dofinansowanie z budżetuc 
tralnego.

"hają względy ekonomiczne: wniesienie kapitału i do
kowanie, za drugą względy społeczne. - Ewentual-

Lubelskim, przewodniczący TKK „S”’ - Wojciech Dz' Wszystko wskazuje na to, że przedsiębiorstwo pań- 
>e „Tcchmatrans” czeka komercjalizacja, natomiast

‘czwartek, piątek: Senator Z.Maszkiewicz uczcst- 
Nyt w pracach senackich komisji rodziny i zdrowia. Przy 

*śioda: „Solidarność emerytów i rencistów P Mjipobymw Warszawie, spotkał się z przcwodniczący- 
stawiła dziennikarzom postulat swojego środowiska-z rad nadzorczych Pronitu ; ŁuCznika. Rozmowy doly--------- ■------------- J °--------------- . naazorczycn rronuu i LuczniKi 
nę sposobu waloryzacji emerytur i rent z cenowej nab/Uy probicmów tych przedsiębiorstw.
leżnionąod wzrostu płac. Emeryci zebrali pod swoih11 
stulałem kilka tysięcy podpisów. Zapowiadają rozs^ 

nic akcji na cały kraj. - Konferencję prasową popro"1 
rzecznik - Z.Dziubasik.

‘środa: Do wymiany poglądów, próby okres11' 
skutków dla pracowników w przypadku przekształć li^. 
Spółdzielni Inwalidów „Nowe Życic” w___ xr._ .
dlowcgo (taki zamiar przedstawił prezes spółdzielń')'' 

szło podczas spotkania Komisji Zakładowej „S” z 
Włodzimierzem Machem - doradcą ekonomicznym 
ZR i Z.Dziubasikiem. Związkowcy byli zaniepoko- /

‘piątek: W piątkowej audycji radia AVE ciąg dalszy 
' la)ań interwencyjnych Zarządu Regionu, związanych z 

, atyzacją zakładów pracy, przedstawiał Z.Dziubasik. 
Krotce po audycji występował w imieniu pracownika 
-1 przed Sądem Pracy w Radomiu. Pracownik wniósł 
>anic wypadku przy pracy, poprzez zmianę zapisu pro- 

j rozprawy 
Ruchano strony; na następnej zostaną przesłuchani 
Alkowie.

. W godzinach południowych spotkał się delegacją „S” 
MO - w upadłości. Związkowcy wyrazili niczadowolc-

— ^|.j '■■unie wypactKU przy pracy, poprzez zmianę z 
sPółkęPra^ ^powypadkowego. podczas tej pierwszej

nie z dotychczasowej działalności syndyka, postawili za
rzut pod adresem Urzędu Wojewódzkiego, że nic są reali
zowane obietnice złożone przed ogłoszeniem upadłości. - 
Ustalono, że w najbliższy wtorek dojdzie do spotkania 
stron. Wcześniej związkowcy przeprowadzą konsultację z 
prawnikiem.

J./ł.

*SZKOLEN1A*SZKOLENTA*

Przykłady godne pochwały

Profesjonalnie w nową kadencję

Szkolenie działaczy Łucznika-Golębiów

Przez trzy, w ostatnich dniach maja, szkolili się 
działacze związkowi Łucznika - Zakładu na Gołębio- 
wic; 20 związkowców z komisji zakładowej j wydzia
łowych. Ogólnozwiązkową wiedzę przekazywali re
gionalni instruktorzy związkowi: Janusz Cichy i Ro
man Peregończuk. Szkolenie odbyło się na terenie 
zakładu. Nauczyciele podkreślali zaangażowanie szko
lących się.

Szkolenie zakończyło wręczeniem zaświadczeń; 
był leż czas na krótką dyskusję nad roląszkoleń związ
kowych. W małej uroczystości wzięli udział przewod
niczący KZ „S” - Marek Siedlecki i Szef Działu Szko
leń - Andrzej Gut.

Szkolenie działaczy Elektrowni Kozienice

Działacze Komisji Zakładowej oraz delegaci na 
zakładowy zjazd związku szkolili się również przez 
trzy, też pod koniec maja, ale na wyjeździć - w Zako
panem. W szkoleniu uczestniczyło 40 związkowców; 
stad i ekipa instruktorów związkowych była większa. 
Do Janusza Cichego i Romana Percgończuka dołączyli 
Jadwiga Poźniak i Józef Monkosa. - Dobra organi
zacja i dobra pogoda pozwoliły pogodzić obowiązki z 
relaksem na łonie pięknej przyrody.

Andrzej Gut - przewodniczący Komisji Szkoleń 7.R

*Zapraszam do udziału w szkoleniach. Zapisy pro
wadzi i informacji udziela Alicja Pietrasz - Dział Szkoleń 
ZR, tel.36-251-62.
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Komunikat Reg. Sekcji 
Emerytów i Rencistów

Regionalna Sekcja Emerytów i Rencistów skupia czte
ry organizacje związkowe szczebla podstawowego: trzy z 
Radomia i jedną z Pionek.

Zebranie sprawozdawczo-wyborcze delegatów tej 
Sekcji odbyło się 28.maja. Ustępującemu zarządowi udzie
lono absolutorium. Wybrano nowe władze: zarząd i komi
sję rewizyjną. Nowy przewodniczący Bronisław Szczepa
niak wywodzi się z koła emerytów i rencistów przy ZM 
Łucznik.

Delegatką Sekcji na Kongres została p. Barbarę 
Kochanowską z Terenowej Komisji w Radomiu.

Wybory w Regionalnej
Sekcji Oświaty

Wybory w Sekcji Regionalnej Pracowników Oświa
ty NSZZ „S” odbyły się 11 maja 1998r..

Walne zebranie poprzedziły wybory w poszczegól
nych 17 komisjach, które wchodzą w skład Sekcji.

Wyniki wyborów potwierdziły, iż wielu działaczy od 
lal posiada niekwestionowaną pozycję, czyli są darzeni peł
nym zaufaniem członków Solidarności. Na szczególną 
uwagę zasługuje bardzo dobra frekwencja; na 57 upraw
nionych delegatów przybyło 53.

W zebraniu uczestniczył Zbigniew Dziubasik, rzecz
nik prasowy, członek Zarządu Regionu.

Zebranie było przygotowane i przeprowadzone bar
dzo dobrze.

•k k k

Przewodniczącą została ponownie p. Elżbieta Sko
czek. W skład Rady Sekcji, poza przewodniczącą, weszli: 
Janusz Małkowski, Waldemar Slyk, Maria Bartula, 
Wiesława Fiutek, Ewa Bartula, Jacek Małysa, Sławo
mir Chmielewski, Janusz Misztal, Wojciech Kaczorow
ski, Barbara Piechota.

Prezydium Rady działać będzie w czteroosobowym 
składzie: Elżbieta Skoczek - przewodnicząca, Waldemar 
Słyk i Janusz Małkowski - wiceprzewodniczący, Maria 
Bartula - sekretarz.

Delegatem na Krajowy Zjazd Oświaty została Urszula 
Ways.

Maria Bartula - sekretarz Sekcji

Rozmowy rządowo-związkowe

Rozwiązania dla ochrony 
zdrowia

k misji Trójstronnej ds. Oceny Skutków Społecznych 

r Towarzyszących Wdrażanej Reformie Systemowej w 
Ochronie Zdrowia. W pracach Zespołu wezmą udział 

*s2ystkie reprezentatywne związki zawodowe i samorzą- 
Zawodowe działające w ochronie zdrowia oraz przed

piekle związków pracodawców samodzielnych publicz
ki) zakładów opieki zdrowotnej. Strona związkowa oczc- 

gwarancji umieszczenia w budżecie państwa na rok 
' na osłony socjalne dla pracowników rc-

Komunikat z rozmów: Ra wniosek Premieraum[eszczenja w budżecie państwa na rok
Jerzego Buzka, w związku z pismami: Federacji Zw F^ środków lia vo;wii/ v ....... 1V.
Pracowników Ochrony Zdrowia. Sekretariatu KK-^"'Łkiuryzowanych zakładów ochrony zdrowia. Ministcr-
z Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych, odbyło i; 
Ministerstwie 'Zdrowia i Opieki Społecznej spotka^1 
którym udział wzięli ze strony rządu: Teresa Kamili' 

minister, 1 . _t____ v___ , „
tnolowski - minister pracy i polityki socjalnej, fkójd^y 
Maksymowicz - minister zdrowia i opieki społecznej) 

Jał Zagórny - podsekretarz stanu w Ministerstwie F^ 

sów, Janusz Solarz - podsekretarz w ministerstwie 

"o Finansów gwarantuje przedstawienie ustaleń zespołu 
*'°ku prac nad budżetem państwa na rok 1999.

aziai wzięli ze strony rząau: leresa fi.an Uzgodniono, że pierwsze posiedzenie Zespołu Ko- 
koordynator ds. reform społecznych, Long^ fej TrAjstrnnnP; ds. Occnv Skutków Snołccznvch odbe-sji Trójstronnej ds. Oceny Skutków Społecznych odbę- 

!le się do 20 czerwca br.

Deklaracje rządu, oczekiwania związkowców
- z ----------- - a. Strona rządowa deklaruje, że w ramach wprowadza-

wia, Jerzy Serafin - pełnomocnik MZiOS, Bogdan CAch reform nastąpi:

'Zwiększenie liczby lekarzy, pielęgniarek, położnych i 
"litych zatrudnionych w podstawowej opiece zdrowot
nej,

‘Przekwalifikowanie lekarzy, pielęgniarek położnych cc- 
,eniuzyskania kwalifikacji umożliwiających wykonywa
ne zadań w podstawowej opiece zdrowotnej.

; Minister zdrowia deklaruje wystąpienie do Banku 
patowego o kredyt przeznaczony na tworzenie gabinc- 
' lekarzy rodzinnych, gabinetów pielęgniarek i poloż- 

H.

Strona związkowa oczekuje podjęcia rozmów o ro
dzeniu szkoleń lekarzy rodzinnych w trybie rczydcnc-

ka - dyrektor Departamentu Finansowania Sfery Bud’-' 
wej w Ministerstwie Finansów, Paweł Sztwiertnia - P' 
w Ministerstwie Finansów.

Strona związkowa wraz z Naczelną Radą Pieką 
rek i położnych i strona rządowa, wobec toczących si^ 

kształceń w ochronie zdrowia i z tym związanych nief 
jów pracowniczych, podczas spotkania przyjęły ustas ,

♦Będą zespoły ds. monitorowania przekształceń s? W 
mowych

1.Minister zdrowia Wojciech Maksymowicz, w irn>£. 
rządu, zadeklarował przyspieszenie powołania Kraj0',rządu, zadeklarował przyspieszenie powołania Kraj0*_wiiiu dłixuivii
go Zespołu ds. Monitorowania Przekształceń Sys^S w ramach zagwarantowanych środków finansowych
wych w Ochronie Zdrowia (w ciągu 14 dni) orazp0" 
łanie do 30 czerwca br. zawieszonych w swoich pr^j 
Zespołów Wojewódzkich Monitorujących PrzeksZ^’ 

nia Systemowe w Ochronie Zdrowia.
Strona rządowa uwzględni w pracach Zespołu“ 

nitorująccgo następujące tematy: .
*informację dot. rozwiązań legislacyjnych związany0 
reorganizacją niektórych jednostek ochrony zdrowia,' 
nikającą z reformy administracyjnej kraju; 

♦zakładane zmiany prywatyzacyjne w jednostkach o°r 

ny zdrowia;
♦założenia do projektowanych ustaw, w t
nawczcgo do ustawy o zakładach opieki zdrowotnej^ej w ltach 1991-92, zgodnie z zapisami aktualnie obo- 
metodyki obliczania wskaźników zatrudnienia dl°f l:"- ' ..................... ' ■ ’

cowników zakładów opieki zdrowotnej;
♦sytuacje pielęgniarek i położnych.

r, JU WrZCbuld Ul. Ivduz,dvjl UbidUHUijU uicipu uoiawy u 

tym aktu ''y kompensowaniu nicpodwyższania płąc w sferze budżc- 
7drnwoin5j> kpt... 1OO1 00 rzonrlnip 7 ■zanicaiTii aktnalnin nhn.

'5,en cel, rozmowy zostaną podjęte w terminie 30 dni.
Strona społeczna oczekuje, że płaca w ochronie zdro

wa wzrośnie w 1999r. o 10% powyżej poziomu inflacji, a 
^kresie 3-4 lat średnic wynagrodzenie w ochronie zdro- 
ł|a zrówna się ze średnim wynagrodzeniem w sektorze 

fj ^dsiębiorstw.

Strony uzgodniły, że sprawy płacowe będą podjęte 
,rakcic rozmów z udziałem pozostałych związków za- 

'"dowych i samorządów zawodowych w terminie 14 dni.
Strona społeczna proponuje uruchomienie w termi- 

; icdo 30 września br. realizacji ostatniego etapu ustawy o

'kującej ustawy oraz oczekuje szybkiego przcdstawic- 
a listy przedsiębiorstw państwowych objętych tym pro
mem.

Strony deklarują przyspieszenie prac nad ponadza- 
^owym branżowym układem zbiorowym pracy, tak by 
^postanowienia weszły w życic od dnia 1 października 

. 8r. - minister pracy Longin Komołowski deklaruje roz
gonić postanowień tego układu na samodzielne pubiicz-

,.L
*W Komisji Trójstronnej będzie pracował zesp0' 
oceny skutków społecznych reformy

Minister pracy i polityki socjalnej Longin Ko
mołowski, na 1 
społeczną w terminie do 15.06.br powoła Zespół Ko- 

piacy 1 pomyK.1 suujauiej congin rw . ' 
wniosek przedstawiony przez stron? A 
................

nc zakłady opieki zdrowotnej, działające w całym kraju na 
warunkach określonych w Kodeksie pracy.

Strona rządowa deklaruje, że do końca 1998 roku 
nic będą stosowane zwolnienia grupowe pracowników w 
publicznych zakładach opieki zdrowotnej.

RUCH
SPOŁECZNY

Zadania dla RS AWS
- politycznego 

reprezentanta „S”

NSZZ „S" na podstawie uchwal, stanowisk i innych 
dokumentów związkowych przedstawia do realizacji następują
cy zestaw postulatów:

Propozycje zmian w przepisach prawa pracy

1. Nowelizacja działu XI Kodeksu Pracy.
2. Pięciodniowy tydzień pracy z zachowaniem 40godzinnej 

normy tygodniowej.
3. Ustawowe umocowanie Komisji Trójstronnej ds. Społecz

no-Gospodarczych.
4.Obligatoryjne naliczanie i potrącanie składek związkowych 

przez pracodawców.
5.Wprowadzenie obowiązku partycypowania przez poszcze

gólnych pracodawców w kosztach utrzymania międzyza
kładowej organizacji związkowej, proporcjonalnie do liczby 
zrzeszonych pracowników.

ó.Wprowadzenie funkcji delegata związkowego w małym 
zakładzie pracy i objęcie jego osoby ochroną prawna,.

7. Uregulowanie zasad dostępu organizacji związkowych do 
informacji o wysokości indywidualnych wynagrodzeń (sta
wek wynagrodzenia zasadniczego i innych składników pła
cy), niezbędnych do kontroli przestrzegania układów zbio
rowych pracy: regulaminów wyngradzania i podpisanych 
porozumień płacowych.

8. Zaostrzenie zasad zawierania umów na czas określony 
przez ograniczenie maksymalnego okresu, na który umo
wa może zostać zawarta.

9. Wprowadzenie płatnych urlopów na szkolenie zawodowe 
pracowników.

10. Zmiana ustawy o Radzie Ochrony Pracy na rzecz trój
stronnej reprezentacji: pracodawcy - pracownicy - rząd.

Inne postulaty wymagające regulacji ustawowych

1 .Nowelizacja ustawy o komercjalizacji i prywatyzacji przed
siębiorstw państwowych, zgodnie ze Stanowiskiem Prezy
dium KK z 17 marca br.

2.W  uznaniu roszczeń osób represjonowanych pozbawio
nych prawa do nieodpłatnych akcji - nowelizacja usta
wy z 24.05.1989r. o przywróceniu praw pracowni- k 
czych osobom pozbawionym zatrudnienia za dzia- yP

15.06.br


6 Włość

>
łalność związkową, samorządo

wą, przekonania polityczne i re
ligijne.

3.Zwolnienie z opodatkowania do
chodu ze sprzedaży akcji nabytych 
przez pracowników od Skarbu Pań
stwa na podstawie ustawy o komer
cjalizacji i prywatyzacji przedsię
biorstw państwowych, ustawy o 
Narodowych Funduszach Inwesty
cyjnych.

4.Nowelizacja  ustawy o podatku do
chodowym od osób prawnych - od
liczanie składek związkowych od 
podstawy opodatkowania.

5.Zmiany w Prawie Energetycznym z 
pozostawieniem statusu użyteczno
ści publicznej.

ó.Zwolnienie zapomóg związkowych 
od podatku.

7.Obligatoryjne zapisy dotyczące 
przedstawicielstwa pracowników w 
radach nadzorczych spółek portfe
lowych Narodowych Funduszy In
westycyjnych, pakietów socjalnych, 
podpisywanych z inwestorem zagra
nicznym - w ustawie o NFI lub w 
Kodeksie Pracy jako część poświę
cona formom partycypacji w zarzą
dzaniu podmiotami gospodarczymi.

Postulaty dotyczące 
rewindykacji majątku 
utraconego w stanie 

wojennym, podziału majątku 
związkowego oraz FWP.

1 .Rewindykacja majątku związkowe
go. - Domagamy się pilnej noweli
zacji ustawy z 25.10.1990r. o zwro
cie majątku utraconego przez związ
ki zawodowe i organizacje społecz
ne w wyniku wprowadzenia stanu 
wojennego (Dz.U. nr 82 poz.518 z 
1997r.) w celu zapewnienia realiza
cji orzeczeń SKR. Ponadto żądamy 
natychmiastowego wywiązania się 
przez Radę Ministrów z obowiązku 
wydania rozporządzenia wykonaw

czego do powyższej ustawy. Jego 
brak jest działaniem na szkodę Skar
bu Państwa.

2. Podział majątku po byłych związ
kach zawodowych. - Oczekujemy od 
Ministra Pracy skutecznych działań 
zmierzających do wyjawienia mająt
ku związków zawodowych zlikwi
dowanych w stanie wojennym 
(Zrzeszenie zwiż.zków zawodowych
- CRZZ) i innych w celu inwentary
zacji tego majątku i jego podziału,

3. Fundusz Wczasów Pracowniczych.
- Z naruszeniem konstytucyjnej za
sady równego traktowania podmio
tów, ustawa z 9.05.1997r. o zmianie 
ustawy o związkach zawodowych 
oraz o zmianie niektórych ustaw - 
art.7 uwłaszczono OPZZ na ogrom
nym majątku FWP. Oczekujemy no
welizacji ww. artykułu 7 w celu za
bezpieczenia majątku wniesionego 
do spółki OPZZ oraz podziału tego 
majatku.

Postulaty z zakresu polityki 
społecznej

1. Najniższe wynagrodzenie. - Przy
spieszyć realizację porozumienia 
dotyczącego opracowania nowej 
metodologii ustalania płacy mini
malnej.

2. Płace sfery budżetowej. - Przyspie
szyć prace nad rozdzieleniem zależ
ności między wynagrodzeniami w 
systemach mnożnikowych a wyna
grodzeniami pracowników cywil
nych. Zrealizować porozumienie 
zawarte w sierpniu 1996r. w Komi
sji Trójstronnej ds. Społeczno-Go
spodarczych, dotyczące zrównania 
płac pracowników cywilnych sfery 
budżetowej z wynagrodzeniami pra
cowników sektora przedsiębiorstw.

3. Minimum socjalne. - Przyspieszyć 
prace. Udostępnić materiały opraco
wane przez Instytut Pracy i Spraw 
Socjalnych.

Nasze konto: Zarząd Regionu NSZZ “Solidarność” Ziemia Radomska
PKO BP I O/Radom 10204317- 4079 - 270 - 1 - 111

4. Nowelizacja ustawy o najtnid 

li i dodatkach mieszkaniowy1 
Przyspieszyć prace w kier- 
oparcia o tę ustawę działań os> 
wycli związanych z uwolni®1 
cen nośników energii. Roz"1 
problem eksmisji „na bruk” 
golnie ludzi ubogich i starszy1'

5. Nowelizacja ustawy o pomoc)' 
łecznej. - Zmodyfikować pr°.2, 
terwencji socjalnej w oparciu0 
nimum socjalne i koszty utrzyj

6. Ubezpieczenia społeczne.- 
zwłocznie rozpocząć negocjat 
poszczególnymi branża^1 
uprawnień branżowych w refo
wanym systemie ubezpieczeń’ 
rytalno-rentowych. Przedłużyć51 
liwość przechodzenia na wcz$ 

sze emerytury. Przejściowo, "• 
gocjowano korzystniejsze z* 
świadczeń przedemerytalny^1 
pilnego uchwalenia przez pad31

7. Wspieranie przedsięwzięćte' 
modernizacyjnych. - Uwzgl?^' 
w trakcie prac w parlament’’1 
pozycji NSZZ „S”. Objęcie^ 

możliwości kredytowania p1^. 
wzięć termomodernizacyjnł 
budynkach użyteczności pub'11 
(szkoły, szpitale itd.). Uznać2 
tywność ekonomiczną in"'eS', 
termomodernizacyjnej jako Je' 
kryterium przyznawania pre”C

8. Zasiłki rodzinne - podnieść"'

kość. j

9. Minimalny dochód gwarant0",, 
- Ropzpocząć prace w oparci”0 

terium minimum socjalnego-
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